
23. 1. 2003

Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Některé obce upouštějí od záměru žádat
změnu krajských hranic
Reforma veřejné správy spolu se
změnami ve vedení radnic ovlivnily požadavek některých obcí, aby
byly přeřazeny z kraje Vysočina do Jihomoravského kraje. "V
některých případech se úřady v rámci kraje přiblížily obcím tak,
že již pro ně není přechod k sousednímu kraji praktický," řekl
dnes ČTK šéf sdružení obcí Region Tišnovska a poslanec ČSSD
Michal Hašek. Podle něj je však stále velké množství obcí, které
o přechod z jednoho kraje k druhému usilují.
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Podmínkou legislativní změny krajských hranic je, že se mezi
kraji převedou pouze ucelená území. Vše bude tedy záležet na tom,
zda některá obec od požadavku změn hranic neupustí.
"Například na Velkobítešsku však už není podpora úpravě
hranic stoprocentní," poznamenal Hašek, bývalý starosta Drásova u
Tišnova na Brněnsku. Změnu rozhodnutí podle něj neovlivnilo ani
tak obměněné vedení radnic po komunálních volbách, jako spíše
určité přiblížení se úřadů občanům v některých regionech. "Pro
některé lidi z Velkobítešska je snažší dojíždět na úřady do
Velkého Meziříčí než do Tišnova v Jihomoravském kraji,"
vysvětlil.
Ministerstvo vnitra proto na podzim požádalo obce, které v
minulosti chtěly přeřadit k jinému kraji, o vyjádření, zda na
svém požadavku stále trvají. Vedení obcí má odpovědět rezortu do
25. února. Následně budou osloveny kraje, jejich postoj však
nebude mít právo veta, poznamenal poslanec.
Poté ministerstvo vypracuje návrh nového zákona. Ten by se do
sněmovny měl dostat podle zákonodárce zřejmě po letních
prázdninách. "Očekávám, že ve sněmovně bude řada připomínek a že
změna krajských hranic nebude příliš radikální," doplnil Hašek.
Změnit hranice krajů žádaly v minulosti desítky obcí v Česku.
Nejvíce požadavků však podle Haška míří na vrub kraje Vysočina. Z
jeho území se chtěli totiž vyčlenit obce nejen v blízkosti
Jihomoravského kraje, ale i u hranic s krajem Pardubickým a
Jihočeským. Změnu krajských hranic žádalo ještě minulý rok asi 70
obcí z Tišnovska a Velkobítešska. Tišnovsko byl dříve samostatný



okres. Nyní je tento region součástí krajů Jihomoravského a
Vysočiny. Hranice krajů chtěly obce změnit, protože by to lidem
usnadnilo dojíždění do práce či vyřizování na úřadech
Naposledy projednávala sněmovna novelu zákona o hranicích
krajů vloni na jaře. Novela prošla pouze v prvním čtení, poslanci
totiž nesouhlasili s jeho zkráceným projednáním.
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